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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Csőd fenyegeti a vízszolgáltató társaságokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Nemrég járta be a sajtót az a hír, miszerint az Alföldvíz Zrt. a gazdasági szakadék szélére került,
fizetésképtelenné  vált.  A  kialakult  helyzettel  kapcsolatban  több  indokot  is  elmondanak  a
szakemberek  és  vezetők.  Néhányra  már  a  Jobbik  képviselői  többször  is  felhívták  a  Kormány
figyelmét.

Vegyük például a bérek kérdését. Ma egy vízi közműnél dolgozó konkrétan éhbérért dolgozik, nem
is  véletlen,  hogy hatalmas  számban  hagyják  el  a  pályát  a  szakemberek.  Gondolom a  béruniós
javaslatunkat Ön is ismeri, ami pont ennek javítását tűzte ki célul. Jelenleg a cégek egy jelentős
részének még arra sincs forrása, hogy egy minimális béremelést adjon a dolgozóinak.

A szakemberek szerint a törvényi szabályozások sem voltak mostanában kedvezőek az ágazatnak. A
szolgáltatási  díjak  –  úgymint  ÁFA,  vízkészlet-használati  díj,  környezetterhelési  díj,  közműadó,
felügyeleti díj – mind állami bevételek részét képezik. Ezek után jogosan merül fel a kérdés, hogyan
legyen ilyen feltételekkel nyereséges egy cég?

A forráshiány miatt egyre jobban elmaradnak a korszerűsítések és számos helyen még mindig a régi
azbesztcement  csöveken  történik  az  ivóvízszállítás,  ami  néhol  már  30-40  százalékos
vízveszteséggel is jár, a vezetékek és szerelvények korrodálása miatt.

Az is érthetetlen, hogy miért kellett az állami víziközmű cégektől a pénzügyi folyamatokat havi
több százmillióért kiszervezni a NÜSZ Zrt.-nek. Azt a munkát, amit előtte a közművek önerőből,
saját munkaerővel megoldott és a felszólításokat is képes voltak az elmaradásokkal kapcsolatosan
kiküldeni. Ennek eredményeként most szintén több százmilliós, de talán milliárdos kintlévőséget
görgetnek maguk előtt. Az állami cégek veszteségeit így kénytelen az állam pótolni.



Miniszter Úr, úgy nem is kell tovább érvelnem amellett, hogy a terület segítségéért kiállt és ha nem
akarják,  hogy  leálljon  a  szolgáltatás  az  országban,  akkor  a  szokásos  demagóg  válasz  helyett,
rendkívüli segítséget nyújtanak az ágazatnak!

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mikor és milyen módon kívánnak
segíteni  az  ágazatnak?  Hogyan  kívánják  megakadályozni  ennek  a  közszolgáltatásnak  a
megszűnését, egészségre veszélyes minőségi romlását?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2019. július 10.

Tisztelettel,

Nunkovics Tibor

országgyűlési képviselő
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